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Deltagare 
 
 Namn Kl. Uppgift Ytterligare 

information 
Närvarande 
medlemmar 

Björk Tony 18:45 - 19:27 ordförande  

 Hyvärinen Reetta 18:45 - 19:27 I vice ordförande  
 Hakapää Minna 18:45 - 19:27 II vice ordförande  
 Aallonharja Piia 18:45 - 19:27 ledamot  
 Aintila Anna 18:45 - 19:27 ledamot  
 Blom Urho 18:45 - 19:27 ledamot  
 Ekman Jani 18:45 - 19:27 ledamot  
 Felipe Sini 18:45 - 19:27 ledamot  
 Fleming Johanna 18:45 - 19:27 ledamot  
 Frantsi-Lankia Marjut 18:45 - 19:27 ledamot  
 Frimodig Josephine 18:45 - 19:27 ledamot  
 Granström Anneli 18:45 - 19:27 ledamot  
 Gustafsson Stefan 18:45 - 19:27 ledamot  
 Haapaniemi Timo 18:45 - 19:27 ledamot  
 Harinen Ari 18:45 - 19:27 ledamot  
 Hedberg Hans 18:45 - 19:27 ledamot  
 Huhmarniemi Saara 18:45 - 19:27 ledamot  
 Jäppinen Sanni 18:45 - 19:27 ledamot  
 Järvinen Johanna 18:45 - 19:27 ledamot  
 Kajanti Carl-Johan 18:45 - 19:27 ledamot  
 Kari Marko 18:45 - 19:27 ledamot  
 Karkinen Ronja 18:45 - 19:27 ledamot  
 Kaurila Matti 18:45 - 19:27 ledamot  
 Kilappa Antti 18:45 - 19:27 ledamot  
 Kjerin Ulf 18:45 - 19:27 ledamot  
 Kämpe-Hellenius 

Jerri 
18:45 - 19:27 ledamot  

 Leijala Aku 18:45 - 19:27 ledamot  
 Liljequist Kim 18:45 - 19:27 ledamot  
 Myllyniemi Markus 18:45 - 19:27 ledamot  
 Männikkö Kim 18:45 - 19:27 ledamot  
 Määttä Jussi 18:45 - 19:27 ledamot  
 Orko Maarit 18:45 - 19:27 ledamot  
 Piili Noora 18:45 - 19:27 ledamot  
 Purra Riikka 18:45 - 19:27 ledamot  
 Ronkainen Tuovi 18:45 - 19:27 ledamot  
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 Salonen Antti 18:45 - 19:27 ledamot  
 Salminen Ville 18:45 - 19:27 ledamot  
 Seppälä Ulla 18:45 - 19:27 ledamot  
 Suominen Tero 18:45 - 19:27 ledamot  
 Valtanen Hannu 18:45 - 19:27 ledamot  
 Valtonen Martin 18:45 - 19:27 ledamot  
 Virtanen Kari 18:45 - 19:27 ledamot  
 Ylikoski Jukka 18:45 - 19:27 ledamot  
 Ylisiurua Katja 18:45 - 19:27 ledamot  
 Åström Kim 18:45 - 19:27 ledamot  
 Bogatenko Nina 18:45 - 19:27 ersättare  
 Jäntti Maija 18:45 - 19:27 ersättare  
 Lundell Patrik 18:45 - 19:27 ersättare  
 Toikka Anna-Mari 18:45 - 19:27 ersättare  
 Virkki Leena 18:45 - 19:27 ersättare  
 Sailas Virpi  18:45 - 19:27 kommundirektör  
 Suihkonen Jaana  18:45 - 19:27 förvaltningsdirektör  
 Lindell Esa  18:45 - 19:27 ekonomidirektör  
 Kauppinen Anna-

Kaisa  
18:45 - 19:27 direktör för 

samhällstekniska 
väsendet 

 

 Parkkonen Teija  18:45 - 19:27 tf. personaldirektör  
 Rönnberg Taija  18:45 - 19:27 kommunjurist  
 Bergström Pia  18:45 - 19:27 ledande translator  
 Sjöblom Kaj 18:45 - 19:27 representant för 

äldrerådet 
 

 Paimela Helena 18:45 - 19:27 representant för 
handikapprådet 

 

 Haapala Reeta 18:45 - 19:27 representant för 
ungdomsfullmäktige 

 

 Juntunen Sami 18:45 - 19:27 ict-stöd  
 Järvinen Markus 18:45 - 19:27 ict-stöd  
 Näppi Juha 18:45 - 19:27 ict-stöd  
 Ekström Gunnel  18:45 - 19:27 ledningens 

assistent, 
protokollförare 

 

 
Frånvarande Adlercreutz Anders, ledamot  

 Honkanen Martin, ledamot  

 Kosonen Liisa, ledamot  

 Kärkimaa Elina, ledamot  
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 Petäjäjärvi Krista, ledamot  

 Sahiluoma Anna, ledamot  

 Ikonen Eeva-Kaisa, bildningsdirektör  

 
 
 
 
Underskrifter 
  
 
 Tony Björk Gunnel Ekström  
 ordförande protokollförare 
 
 
Justering av protokollet Protokollet är justerat och godkänt 18.12.2023 
 
  

  
  Sini Felipe   Josephine Frimodig 
  protokolljusterare  protokolljusterare 
 
 
Framläggning av protokollet 
 

Det justerade protokollet hålls till allmänt påseende på kommunens 
webbplats 19.12.2023  
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Sammanträdets laglighet och beslutförhet 
Kommunfullmäktige 11.12.2023 § 99  
    

 
Kallelsen till kommunfullmäktiges sammanträde har publicerats på 
kommunens webbplats 5.12.2023. 
Samma dag har kallelsen skickats till fullmäktigeledamöterna samt till 
ersättarna. 
 

Beslutsförslag Ordföranden konstaterar sammanträdet vara lagligen sammankallat och 
beslutfört. 
 

Beslut Sammanträdet konstaterades vara lagligen sammankallat och beslutfört. 
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Justering av protokollet och val av protokolljusterare 
 
Kommunfullmäktige 11.12.2023 § 100    
    

 
Beslutsförslag Kommunfullmäktige beslutar välja två protokolljusterare att justera 

protokollet från detta sammanträde. 
 

Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget.  
Sini Felipe och Josephine Frimodig valdes till protokolljusterare. 
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Kyrkslätts kommuns utträde ur samkommunen Västra Nylands folkhögskola 
Kommunfullmäktige 11.12.2023 § 101    
495/00.04.02/2023  
 
 
Beslutsförslag    
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att Kyrkslätts kommun 

utträder ur samkommunen Västra Nylands folkhögskola från och med 
1.1.2025.  
 
Kommunstyrelsen beslutade befullmäktiga tjänsteinnehavarna att 
förhandla om lösningar vilka kan godkännas. Då kan utträdet eventuellt 
återkallas. 

 
Behandling Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen presenterade ärendet vid 

sammanträdet. 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
För kännedom Västra Nylands folkhögskola 
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 04.12.2023 § 417  
  
Beredare Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar  

 
1 
föreslår kommunfullmäktige att Kyrkslätts kommun utträder ur 
samkommunen Västra Nylands folkhögskola från och med 1.1.2025. 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen presenterade ärendet vid 

sammanträdet. 
 

Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att 
kommunstyrelsens II vice ordförande Ulf Kjerin under diskussionens gång 
hade gett följande tilläggsförslag: 
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Tjänsteinnehavarna befullmäktigas att förhandla om lösningar vilka kan 
godkännas. Då kan utträdet eventuellt återkallas. 
 
Ledamot Anna Aintila understödde förslaget. 
 
Ulf Kjerins tilläggsförslag godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig 
för om det. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt 

 
1 
förslå kommunfullmäktige att Kyrkslätts kommun utträder ur 
samkommunen Västra Nylands folkhögskolan från och med 1.1.2025 
 
2 
befullmäktiga tjänsteinnehavarna att förhandla om lösningar vilka kan 
godkännas. Då kan utträdet eventuellt återkallas. 
 
3 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
För kännedom Västra Nylands folkhögskola 
 
Redogörelse Kyrkslätts kommun är delägare i samkommunen Västra Nylands 

folkhögskola som bedriver folkhögskoleverksamhet i Karis i Raseborg. 
Samkommunen har sammanlagt 32 andelar av vilka Kyrkslätt har fyra 
(12,5 %).   

 
 Medlemskommunernas avgiftsandelar fastställs enligt antalet studerande 

och antalet studerande från Kyrkslätt har år 2023 varit tre, då det totala 
antalet studerande varit i genomsnitt 30,5. Kommunernas avgiftsandelar 
uppgår år 2024 till totalt 100 000 euro varav Kyrkslätts andel är 9,8 %, dvs. 
9 836 euro.   

 
 Antal studerande är under höstterminen 2023 ca 65 (ifjol ca 70 

studerande), och det kan inte anses vara tillfredsställande. Det avspeglar 
den situation som den fria bildningen befinner sig i, inte minst då många 
utbildningar på andra och tredje stadiet denna höst ökat sina 
nybörjarplatser, samtidigt som antalet ungdomar minskar.   

 
 Folkhögskolans ekonomi är ansträngd och åtgärderna för balanseringen av 

ekonomin börjar småningom ge resultat. Statsandelarna för fri bildning 
kommer också att skäras ned, vilket ytterligare påverkar samkommunens 
ekonomi negativt. På initiativ av Raseborgs stad har man utrett en 
samgång av folkhögskolan med Raseborgs kulturinstitut, men Raseborgs 
stadsstyrelse förkastade förslaget om att fortsätta utreda 
sammanslagningen i september 2023. VNF fortsätter således som en 
samkommun.   
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 Samkommunen VNF framförde i samband med förslaget till budget för år 

2024 en begäran om ett separat reparationsbidrag som för Kyrkslätts del 
var 22 218,27 euro (brev daterat 15.9.2023). Kommunstyrelsen 
behandlade ärendet vid sitt sammanträde 16.10.2023 § 338 och beslutade 
att kommunen inte har något att anmärka om förslaget till budget, men att 
beviljande av reparationsbidraget inte godkänns.  

 
 VNF-samkommunens samkommunsstämma beslutade 31.10.2023 § 20 på 

förslag av VNF:s styrelse om ekonomiplanen och investeringsbudgeten för 
åren 2024-2026 (tilläggsmaterial). Beslutet fattades trots att sju av åtta 
medlemskommuners representanter röstade för att förkasta 
investeringsbudgeten. Eftersom Raseborgs stad med sina 18 andelar 
innehar en kvalificerade majoritet (56,26 %) av samkommunens 32 andelar 
och kunde avgöra omröstningen med sitt röstetal, godkändes 
ekonomiplanen och investeringsplanen enligt styrelsens förslag. 
Kommunernas utlåtanden om ekonomiplanen bifogades inte till 
sammanträdesprotokollet.  

 
 I ett samarbetssystem mellan kommuner är det inte skäligt att en kommun 

ensam styr beslutsfattandet bindande. Vid omröstningar om budgetfrågor 
borde andra kommuners åsikter om finansiering beaktas. Oförutsebara 
kostnader ska diskuteras och man ska kunna förbereda sig på dem i tid. I 
samkommunen VNF:s fall har verksamhetssättet inte varit adekvat 
eftersom den första kontakten till medlemskommunerna skedde genom 
brevet om utlåtandebegäran 15.9.2023.  

 
 Dessutom är det beklagligt att medlemskommunerna förpliktas att delta i 

driftsutgifterna år efter år. VNF har tidigare år påpekat att målsättningen är 
att få verksamheten i ett sådant ekonomiskt läge att 
medlemskommunernas årliga avgiftsandelar skulle minska. Nu är 
situationen den motsatta.   

 
 Enligt kommunallagen (410/2015, 62 §) får en medlemskommun utträda ur 

en samkommun. Om inte något annat har bestämts i grundavtalet 
(tilläggsmaterial), sker utträdet vid utgången av ett kalenderår, sedan 
medlemskommunen har anmält utträdet minst ett år tidigare.  

 
  Av medlemskommunerna har Hangö stadsstyrelse och Sjundeå 

kommunstyrelse beslutat föreslå respektive stads-/kommunfullmäktige att 
de utträder ur samkommunen. Ur Kyrkslätts kommuns synvinkel är det inte 
ekonomiskt ändamålsenligt att fortsätta som medlemskommun då antalet 
medlemskommuner minskar. I det instabila ekonomiska läget är 
planeringen och utvecklingen av verksamheten heller inte till alla delar 
långsiktig, vilket för egen del påverkar samkommunens 
verksamhetsförutsättningar.  

 
  Kyrkslätts kommuns medlemskap i samkommunen påverkar inte 

situationen för eventuella studeranden från Kyrkslätt. Studerande från 
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både ägarkommunerna och övriga kommuner behandlas både gällande 
studiekostnaderna och rätt till studieplats. 

 
 Tilläggsmaterial  

- Västra Nylands folkhögskola, Begäran om kommunernas utlåtande 
angående budgeten för 2024 och ekonomiplanen för 2025 och 2026 
(15.9.2023)  

- Kommunstyrelsens beslut 16.10.2023 § 338  
- Protokoll Samkommunen för Västra Nylands Folkhögskola, stämman 

31.10.2023 
- Grundavtal VNF   

 
 
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

Västra Nylands folkhögskola Begäran om kommunernas utlåtande 
angående budgeten för 2024 och ekonomi (3) 
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Förslag om tilläggsanslag för investeringar för år 2023 
Kommunfullmäktige 11.12.2023 § 102    
37/02.02.02/2023  
 

 
Beslutsförslag    
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att  

 
1 
ett tilläggsanslag på 1 000 000 euro beviljas för anskaffning och försäljning 
av mark- och vattenområden. 
 
2 
ett på tilläggsanslag 126 752 euro beviljas aktieandelar. 

 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 04.12.2023 § 423  
 
Beredare ekonomidirektör Esa Lindell, 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att  
 
1.1 
ett tilläggsanslag på 1 000 000 euro beviljas för anskaffning och försäljning 
av mark- och vattenområden.   
 
1.2 
ett på tilläggsanslag 126 752 euro beviljas aktieandelar 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Redogörelse Anskaffning och försäljning av mark- och vattenområden är ett bindande 

anslag.  
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 För fastighetsaffären i Ingvalsby ansöktes om ett tilläggsanslag på 1,25 

miljoner euro när man beslutade utnyttja förköpsrätten. Av anslaget har 2 
198 677 euro använts för anskaffning och 41 219 euro för försäljning. Av 
markanskaffningarna gällde de största Kolabackens område och återköp 
av flervåningshustomten i Veikkola på grund av konkurs.  

  
  För år 2023 har inget anslag reserverats för försäljning av aktier och 

aktieandelar. Enligt situationen i oktober finns inga försäljningsintäkter för 
aktier och för aktieandelar har bokförst 126 752 euro. Det handlar om 
andelarna i bolaget Turun tunnin juna. Den bindande nivån är försäljningen 
av aktier samt aktierna och andelarna sammanräknade.   
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Byggnads- och miljönämndens förslag om tilläggsanslag med anledning av 
byggnadstillsynens förväntade avgiftsintäkter 
Kommunfullmäktige 11.12.2023 § 103    
618/02.02.00/2022  
 
 
Beslutsförslag    
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att kommunfullmäktige 

godkänner ett tilläggsanslag om 100 000 € i byggnadstillsynens budget för 
år 2023 för att täcka byggnadstillsynens avgiftsintäktsunderskott.  
 
Kommunstyrelsen beslutade be om en utredning om hur den tydligt 
minskade arbetsmängden inom byggnadstillsynen beaktas i 
serviceområdets (samhällsteknik) interna arbetsresursering och med 
hänsyn till den i kommunfullmäktige 13.11.2023 fastställda budgeten för år 
2024. 

 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 04.12.2023 § 425  
  
Beredare Ledande byggnadsinspektör Daniel Grönroos,  
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att kommunfullmäktige godkänner ett 
tilläggsanslag på 100 000 € till byggnads- och miljönämndens budget för år 
2023 för att täcka byggnadstillsynens avgiftsintäktsunderskott. 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling Kommunfullmäktiges ordförande Tony Björk lämnade sammanträdet under 

behandlingen av denna paragraf kl. 19.40. 
 

Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att 
ledamot Matti Kaurila har framställt följande begäran om utredning: 

 
 Kommunstyrelsen ber om en utredning om hur den tydligt minskade 

arbetsmängden inom byggnadstillsynen beaktas i serviceområdets 
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(samhällsteknik) interna arbetsresursering och med hänsyn till den i 
kommunfullmäktige 13.11.2023 fastställda budgeten för år 2024. 

 
 Timo Haapaniemi, Piia Aallonharja och Anneli Granström understödde 

Matti Kaurilas begäran om utredning. 
 
 Begäran om utredning godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig 

för om det. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att kommunfullmäktige godkänner ett 
tilläggsanslag på 100 000 € till byggnads- och miljönämndens budget för år 
2023 för att täcka byggnadstillsynens avgiftsintäktsunderskott.  
 
2 
be om en utredning om hur den tydligt minskade arbetsmängden inom 
byggnadstillsynen beaktas i serviceområdets (samhällsteknik) interna 
arbetsresursering och med hänsyn till den i kommunfullmäktige 13.11.2023 
fastställda budgeten för år 2024. 
 
3 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Byggnads- och miljönämnden 21.11.2023 § 147  
 
Beredare Ledande byggnadsinspektör Daniel Grönroos 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Ledande byggnadsinspektör Daniel Grönroos    
 
 Byggnads- och miljönämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen och 

vidare kommunfullmäktige att kommunfullmäktige godkänner ett 
tilläggsanslag om 150 000 € i byggnadstillsynens budget för år 2023 för att 
täcka byggnadstillsynens avgiftsintäktsunderskott. 

 
Behandling Föredraganden framförde ett ändrat beslutsförslag: 
 
 Byggnads- och miljönämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen och 

vidare kommunfullmäktige att kommunfullmäktige godkänner ett 
tilläggsanslag om 100 000 € i byggnadstillsynens budget för år 2023 för att 
täcka byggnadstillsynens avgiftsintäktsunderskott. 

 
Beslut Byggnads- och miljönämnden beslutade enligt det ändrade 

beslutsförslaget föreslå kommunstyrelsen och vidare kommunfullmäktige 
att kommunfullmäktige godkänner ett tilläggsanslag om 100 000 € i 
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byggnadstillsynens budget för år 2023 för att täcka byggnadstillsynens 
avgiftsintäktsunderskott. 

 
För kännedom Kommunstyrelsen för fortsatt behandling 
 
Redogörelse Förslag om tilläggsanslag beträffande byggnadstillsynens avgiftsintäkter år 

2023: 
 
 Inom byggnadstillsynen har år 2023 varit lugnare än beräknat till mängden 

sett. I synnerhet tillståndsantalen för nytt bostadsbyggande har sjunkit klart 
jämfört med året innan. I delårsöversikten 31.7.2023 står att ”det är 
sannolikt att man inte uppnår de förväntade intäkterna enligt budgeten, 
men minustecknet är inte nära på så stort som de ekonomiska siffrorna nu 
ser ut att vara i delårsöversikten.” 

 
Enligt statistiken 7.11.2023 är utfallet av avgiftsintäkterna 509 497 €, dvs. 
63,1 % av det i budgeten uppställda målet 807 000 €.  Ifall det under slutet 
av året inflyter avgiftsintäkter på samma sätt som tidigare under året, blir 
utfallet nästan 200 000 € mindre än i budgeten. Verksamhetskostnaderna 
håller på att bli aningen mindre än i budgeten, så behovet av tilläggsanslag 
är alltså mindre i samma utsträckning. 

 
 Fördröjningarna i försäljningsfaktureringen har korrigerats under slutet av 

hösten. Under årets två sista månader är inte högre antal 
tillståndsansökningar på kommande för beslutsfattande, så stora intäkter 
från tillståndsavgifter är inte att vänta i slutet av året. 

 
 Osäkerheten inom byggbranschen har orsakat betalningssvårigheter för en 

del av byggföretagen. I praktiken har alltså betalningstiderna för fakturorna 
förlängts och en del av fakturorna har gått till utmätning. Man har blivit 
tvungen att nedskriva några större fakturor på grund av att byggföretagets 
företagsförfarande eller konkurs. 

 
 Miljöskyddets och Esboregionens miljö- och hälsoskydds ekonomiska 

situation ser ut att utfalla nästan enligt budgeten.  
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Bildnings- och fritidsnämndens förslag om tilläggsanslag i budgeten år 2023 
Kommunfullmäktige 11.12.2023 § 104    
54/02.02.02/2023  
 
 
Beslutsförslag    
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att den godkänner ett 

tilläggsanslag om 507 000 euro i verksamhetsbidraget i bildnings- och 
fritidsnämndens budget år 2023. 

 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 396  
  
Beredare Ekonomidirektör Esa Lindell 
 Fritidsdirektör Katja Linnakylä, 
 Förvaltningschef Tiina Koivisto 
 Specialplanerare Siret Soop 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att de godkänner ett 

tilläggsanslag om 507 000 euro i verksamhetsbidraget i bildnings- och 
fritidsnämndens budget år 2023. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Bildnings- och fritidsnämnden 31.10.2023 § 66  
 
Beredare Ekonomidirektör Esa Lindell 
 Fritidsdirektör Katja Linnakylä, 
 Förvaltningschef Tiina Koivisto 
 Specialplanerare Siret Soop 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Bildningsdirektör Eeva-Kaisa Ikonen   
 
 Bildnings- och fritidsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen och vidare 

kommunfullmäktige att den beviljar ett tilläggsanslag om 507 000 euro i 
verksamhetsbidraget i bildnings- och fritidsnämndens budget år 2023. 
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Behandling Förvaltningschef Tiina Koivisto var närvarande vid sammanträdet som 

sakkunnig under behandlingen av detta ärende. 
 
Beslut Bildnings- och fritidsnämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
För kännedom - 
 
Redogörelse Bildnings- och fritidsnämnden har 28.9.2023 § 58 i samband med 

delårsöversikten konstaterat att den allmänna löneuppgörelsen år 2023 
höjde lönerna mer än vad som budgeterats. Överskridningen av 
personalkostnaderna kan i regel inte kompenseras genom att minska 
andra utgifter. Överskridningen av serviceområdet för bildning kan inte 
kompenseras genom minskning av utgifterna eller ökning av inkomsterna.  

   
 I kommunstyrelsens utfallsrapporter har det också konstaterats att man 

inte på hela kommunens nivå hade varit beredd på stora lönehöjningar 
enligt den allmänna löneuppgörelsen i våras. Man ansåg att 3 % skulle 
räcka till för lönehöjningar för alla. Engångsposterna och de nya 
procenthöjningarna i vårens löneuppgörelse fördubblade ändå behovet av 
höjningen av löneanslagen. I ramen för budgeten 2024 har inverkningarna 
av lönehöjningarna iakttagits. Dessutom har beloppen på de 
pensionsbaserade utjämningsavgifterna preciserats mellan 
välfärdsområdena och kommunerna, och bildningstjänsternas kostnader 
har ökat betydligt jämfört med den ursprungliga beräkningen. Utfallet av 
KomPL-avgifterna i slutet av september 2023 var 130 %. 

 
 Övergången av serviceområdet för vård och omsorg till välfärdsområdet 

har inte påverkat priserna på alla de gällande försäkringarna. Därför har 
man varit tvungen att fördela de kostnader som blivit kvar hos kommunen 
mellan serviceområdena enligt antalet anställda.   

 
 Storleken på det tilläggsanslag som behövs på grund av ökningen av 

bildnings- och fritidsnämndens personalkostnader är i fråga om 
fritidstjänsterna 337 000 € och i fråga om förvaltningen och utvecklingen 
60 000 €.  

  
 Behovet av tilläggsanslag för köp av tjänster är för detta år följande: 

förvaltning och utveckling, köp av tjänster 110 000 € (försäkringsavgiften 
för serviceområdet för vård och omsorg).  

     
    
 Med ovannämnda motiveringar är behovet att överskrida anslaget 

sammanlagt 570 000 euro.       
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Förslag om tilläggsanslag i budgeten för år 2023 för finska nämnden för fostran och utbildning 
Kommunfullmäktige 11.12.2023 § 105    
54/02.02.02/2023  
 
 
Beslutsförslag    
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige beviljar ett 

tilläggsanslag om 1 700 000 euro i verksamhetsbidraget i budgeten för år 
2023 för finska nämnden för fostran och utbildning. 

 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 04.12.2023 § 424  
 
Beredare Ekonomidirektör Esa Lindell, utbildningsdirektör Astrid Kauber, direktör för 

småbarnsfostran Anu Vesiluoma, specialplanerare Siret Soop, 
fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 

Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige beviljar ett tilläggsanslag om 
1 700 000 euro i verksamhetsbidraget i budgeten för år 2023 för finska 
nämnden för fostran och utbildning. 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Finska nämnden för fostran och utbildning 21.11.2023 § 54   
  
Beredare Ekonomidirektör Esa Lindell, utbildningsdirektör Astrid Kauber, direktör för 

småbarnsfostran Anu Vesiluoma, specialplanerare Siret Soop, 
fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 

Beslutsförslag Bildningsdirektör Eeva-Kaisa Ikonen 
 

 Finska nämnden för fostran och utbildning beslutar föreslå 
kommunstyrelsen och vidare kommunfullmäktige att den beviljar ett 
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tilläggsanslag om 1 700 000 euro i verksamhetsbidraget i budgeten för år 
2023 för finska nämnden för fostran och utbildning. 

 
Beslut Finska nämnden för fostran och utbildning beslutade enligt 

beslutsförslaget. 
 
 
Redogörelse Finska nämnden för fostran och utbildning har 26.9.2023 § 29 i samband 

med delårsöversikten konstaterat att den allmänna löneuppgörelsen år 
2023 höjde lönerna mer än vad som budgeterats. Överskridningen av 
personalkostnaderna kan i regel inte kompenseras genom att minska 
andra utgifter eller genom att öka inkomster.  

   
 I kommunstyrelsens utfallsrapporter har det också konstaterats att man 

inte på hela kommunens nivå hade varit beredd på stora lönehöjningar 
enligt den allmänna löneuppgörelsen i våras. Man ansåg att 3 % skulle 
räcka till för lönehöjningar för alla. Engångsposterna och de nya 
procenthöjningarna i vårens löneuppgörelse fördubblade ändå behovet av 
höjningen av löneanslagen. I ramen för budgeten 2024 har inverkningarna 
av lönehöjningarna iakttagits.  

 
 Dessutom har beloppen på de pensionsbaserade utjämningsavgifterna 

preciserats mellan välfärdsområdena och kommunerna, och 
bildningstjänsternas kostnader har ökat betydligt jämfört med den 
ursprungliga beräkningen. Utfallet av KomPL-avgifterna i slutet av 
september 2023 var 125 %. 

  
 I fråga om servicegruppen för småbarnspedagogik förväntas ingen 

överskridning trots att personalkostnaderna ännu i slutet av året kan bli 
större än beräknat. Eventuell överskridning av personalkostnaderna 
kompenseras av statens bidrag för anordnande av småbarnspedagogik för 
barn som kommit från otrygga förhållanden för 2023. Bidraget förväntas 
realiseras i kommunen som inkomst till ett belopp på ca 380 000 euro 
senast i december. 

 
 Beloppet på det tilläggsanslag som behövs på grund av ökningen av 

personalkostnaderna för finska nämnden för fostran och utbildning är 
1 700 000 euro för de finskspråkiga utbildningstjänsterna.  
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Svar på fullmäktigemotion 8/2019: Havsstrategi för Kyrkslätt 
Kommunfullmäktige 11.12.2023 § 106    
753/10.03.01.02/2023  
 
 

 
Beslutsförslag    
 Kommunstyrelsen ger redogörelsen nedan som svar på fullmäktigemotion 

8/2019 och föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige antecknar svaret för 
kännedom och anser att svaret är tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
Behandling Kommundirektör Virpi Sailas och direktör för samhällstekniska väsendet 

Anna-Kaisa Kauppinen presenterade ärendet vid sammanträdet. 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 398  
  
Beredare Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen, 

livskraftschef Susanna Hyvärinen, kommunarkitekt Tero Luomajärvi, 
detaljplanechef Simon Store, markanvändningsingenjör Aija Aunio, 
kommungeodet Otso Kärkkäinen, ungdoms- och idrottschef Päivi Sorvari, 
fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 
 

Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar ge redogörelsen nedan som svar på 

fullmäktigemotion 8/2019 och föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige 
antecknar svaret för kännedom och anser att svaret är tillräckligt och 
motionen slutbehandlad. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Redogörelse Förnyandet av Kyrkslätts kommunstrategi pågår. En enkät om strategin till 

kommuninvånarna och företagen i kommunen ordnades våren 2023, och 
resultaten av enkäten presenterades vid kommunfullmäktiges strategi- och 
ekonomiseminarium 29.5.2023. I svaren på frågorna om de viktigaste 
sakerna eller teman som kommunen i första hand bör utveckla upplevdes 
värnandet om naturen och miljön samt utvecklingen av frilufts- och 
rekreationsmöjligheterna som det näst viktigaste objektet efter service. 
Man var missnöjdare än i genomsnitt med tillgängligheten till havet och 
vattendragen och man önskade förbättring i detta. På basis av resultaten 
kan vi ju förvänta oss att tillgängligheten av havet och stränderna samt 
utvecklingen av rekreationsmöjligheterna och turismen kommer att utgöra 
en betydande del av strategiarbetet.  
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 I beredningen av strategin kan maritimiteten i bästa fall ses som en fast del 

av kommuninvånarnas trivsel i vardagen, den lättillgängliga närnaturen och 
tjänsterna som ökar välmåendet. Tjänsterna ökar i sin tur 
gemenskapsandan och känslan av samhörighet, förebygger utslagning och 
ökar den aktiva vardagen bland invånarna. Dessutom erbjuder 
utvecklingen av ovan nämnda tjänster alla kommuninvånare en möjlighet 
till maritim livsstil.   

 
 Kommunens markinnehav och nuvarande service som stöder sig på 

havsnaturen  
 
 Så som det konstateras i fullmäktigemotionen intar samarbete mellan 

kommunen samt privata markägare och kommunmarkägare en 
nyckelställning med tanke på tillgängligheten av havet och andra 
vattendrag. Kommunens eget markinnehav bidrar dock till flexibilitet med 
tanke på både markanvändningslösningarna och tidtabellerna för 
genomförandet av projekten. Kyrkslätts kommun äger strand- och 
vattenområden på Porkala udd, på Linlo i Hila, i Kantvik samt i östra 
Kyrkslätt i Sundsberg och Sarvvik.  

 
 Nära Kantvik äger kommunen sammanlagt cirka 1,5 km strandlinje på 

Hupisaari och öster om Kasaberget. På Hupisaari finns en småbåtshamn 
som upprätthålls av ett segelsällskap samt ett café i privat regi. I 
Kasabergets område är stranden arrenderad till segelsällskapet med 
kortvarigt arrendeavtal. Stranden i fråga ligger i Jollstrandens 
detaljplaneområde i planläggningsprogrammet.   

 
 I östra Kyrkslätt äger kommunen cirka 2,4 km av Esbovikens strandlinje. I 

detaljplanerna för Herrgårdsstranden och Sarvvik har de kommunala 
stränderna anvisats som närrekreationsområden. I Herrgårdsstranden 
ligger en badstrand som upprätthålls av Sundsbergs Herrgårdsstrandens 
invånareförening. I Sarvvik ligger också en liten inofficiell badplats och en 
privat småbåtshamn med bl.a. småskaliga restaurangtjänster.  I Majvik 
finns bl.a. ett privat konferens- och kongresshotell.   

 
 Längre söderut på Esbovikens strand utanför detaljplaneområdena är 

kommunens markinnehav mycket litet. I Långvik ligger en kommunal 
badstrand, och på Medvastö bl.a. ett fågeltorn och ett paddelcenter som 
upprätthålls av en förening.   

 
 I södra Kyrkslätt äger kommunen stränder på Linlo, i Lillkanskog, i 

Nedergård och på Porkala udd. Dessutom äger kommunen ögruppen Små 
Mickelskären öster om Porkala udd samt vattenområden och mindre öar 
och skär.   

 
 I Lillkanskog ligger en före detta sommarkoloni som ägs av kommunen. På 

Porkala udd finns den privata småbåtshamnen Porkkalan Marina i privat 
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regi samt rekreationsområden som ska skötas av Föreningen Nylands 
Friluftsområden (UUVI), så som Pampskatan.   

 
 Staten, Vanda stad, Helsingfors stad och Nurmijärven kunta äger en 

ansenlig del av marken på naturskydds-, rekreations- och friluftsområdena 
på Porkala udd. På Porkala udd ligger bl.a. den populära friluftshamnen 
Lähteelä, som ägs av Helsingfors stad, Draget, som ägs av Vanda stad, 
och Läduvik, som ägs av Nurmijärvi och som ligger vid Tullandsvägen. 
Esbo stad äger Väransby närrekreationsområde på östra Porkala udd. 
Man samarbetar med UUVI för att upprätthålla och utveckla 
rekreationstjänsterna. Service från privata serviceproducenter erbjuds av 
bland annat det ovannämnda konferens- och kongreshotellet Majvik, 
bybutiken i Långvik, Porkkalan Marina, Porkkala Cafe samt djurgården 
Rehndahl och Gårdsboden i närheten av Linlo. I Kantvik ligger Cafe Purje. 
Dessutom erbjuder privata serviceproducenter i Kyrkslätt olika 
inkvarterings-, jakt-, utflykts-, guide- och naturtjänster. Enstaka aktörer och 
tjänster har sammanställts på webbplatsen VisitKirkkonummi och 
kommunens evenemangskalender.  

 
 Kommunens markinnehav i havets strandzon framgår av tilläggsmaterialet 

till denna paragraf.    
 
 Att observera vid främjande av maritim rekreation och turism  
 
 Populariteten av närturism har ökat under de senaste åren.  

Inrikesturismen har under de senaste åren ökat raskt, och maritimiteten 
har beaktats på nya sätt inom turismen.   

 
 I Europa är kustområdena i norr populära turistmål.  Också i 

huvudstadsregionen har man alltmer börjat utnyttja den maritima 
omgivningen. I huvudstadsregionen har man öppnat öar som tidigare varit 
stängda, utvecklat strandrutter och infört mera maritimitet i evenemangen. 
Till exempel i Esbo har man utvecklat funktionerna på ön Pentala och 
skärgårdsmuseet, och på den öppnade ön Skanslandet i Helsingfors 
ordnades Helsinki Biennaali år 2023 (https://vallisaari.fi/fi_FI/biennaali-
2023). Dessutom har till exempel museerna på Finlands västkust lyft fram 
maritim turism med museikort som sitt tema. I det här fallet löper 
turistrutten från Kristinestad till Jakobstad. Längs den maritima rutten kan 
man bekanta sig med några av objekten på Unescos världsarvslista, 
trähuskvarter, konstmuseer och andra historiska objekt längs rutten 
(https://museot.fi/kulttuurikierros/index.php?kk_id=48).  

 
 När den maritima turismen utvecklas bör man beakta ortsbornas, 

sommarinvånarnas, till och med olika industribranschers och miljövårdens 
behov. När man utvecklar turismen är det viktigt att observera att 
kustområdenas ekosystem ofta är mycket känsligt. Det väsentliga är att 
sammanjämka olika instansers behov på ett hållbart sätt. I utvecklingen av 
den maritima turismen framhävs utvecklingen av en hållbar och ansvarsfull 
turismaffärsverksamhet och samarbete med intressentgrupper.  
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 Man reser till närheten av vattnet för att söka upplevelser, möta naturen 

eller unika landskap.  Också kultur- och andra aktiviteter är orsaker till att 
resa till närheten av havet. Vattnet som element och verksamhetsmiljö är 
mycket attraktivt, och utmaningen är ju uttryckligen ansvarsfull användning 
av områdena och iakttagande av dess bärkraft. För turismaktörer är olika 
säkerhetsaspekter, begränsningar som regleringen medför, resursfrågor 
samt ställvis även tillgänglighetsproblem faktorer som är värda att beakta i 
utvecklingen. Maritima objekt på kusten och skärgården har sina särdrag.  

 
 I Kyrkslätt är för närvarande Porkala udd och Linlo de mest centrala 

maritima natur- och utflyktsmålen. Besökarräknarna på Porkala udd och 
Linlo registrerar passeringarna av räknarna. Enligt dem har 
rekreationsområdena på Porkala udd besökts cirka 62 000 gånger och ön 
Linlo besökts cirka 72 000 gånger år 2022. I Kyrkslätts vattenområde finns 
öar och värdefulla utflyktsmål som ägs av olika markägare och som i 
framtiden kunde ha turistmässig potential för utnyttjande. I framtiden kunde 
det även finnas intressanta maritima mål till exempel i Sarvvik-Sundsbergs 
och Kantviks område bland annat med tanke på utvecklingen av 
strandstråk och vattentrafiken. Målen har turistmässig potential.  

 
 Godshamnar och näringsliv     
 
 Tryggande av Pickalavikens hamn och Kantviks södra hamn är viktigt för 

kommunen. Godshamnarna är betydelsefulla för näringslivet och flera 
företag som är verksamma i kommunen. Hamntjänsterna är också en 
attraktionsfaktor när kommunen lockar nya företagare till kommunen.   

 
 Ett maritimt Kyrkslätt – förslag till framskridande  
 
 Beredningen föreslår att maritimiteten betonas i kommunstrategin som ska 

uppdateras. I stället för en separat strategi främjas maritima mål som är 
viktiga för kommunen genom planläggningsprogrammet och andra 
program som främjar genomförandet av strategin.   

 
 Centrala medel för planeringen av markanvändningen för att skapa 

maritima servicemöjligheter och förbättra tillgängligheten av stränderna är 
Kantviks delgeneralplan, som för närvarande är anhängig, samt 
Sundsbergs delgeneralplan, som ska anhängiggöras år 2024. I båda 
projekten möjliggörs boende och rekreation i närheten av havsstranden. I 
och med rekreationstjänsterna som ska förbättras skapas förutsättningar 
för maritim livsstil för alla kommuninvånare.   

 
 Nära Kantvik är maritima tjänster och rekreationsmöjligheter vid havet ett 

centralt planeringsmål i detaljplaneprojekten för Briggstranden och 
Jollstranden. På båda områdena byggs också boende i närheten av havet. 
På Jollstranden är avsikten att bland annat bygga en ny småbåtshamn 
med gästbåtstjänster. Dessutom är det nödvändigt att göra upp en 
detaljplan på området för småbåtshamnen på Hupisaari för att utveckla 
hamnens funktioner och för att öppna området bättre än nu även för annan 
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rekreationsanvändning. Kommunen har som mål att i större utsträckning 
än Kantviks område utveckla markanvändningen på hela den maritima 
Pickalaviken i större utsträckning så att privatägda strandområden öppnas 
för allmänt bruk.    

 
 I östra Kyrkslätt har maritimitet och rekreation identifierats som viktiga 

attraktionsfaktorer i målen för Sundsbergs delgeneralplan.  
 
 Betydelsen av Porkala närrekreationsområden och skärgård för 

rekreationen och turismen har i stor omfattning behandlats i 
utvecklingsbilden för markanvändningen, som godkändes år 2020. Till 
skillnad från Kantvik och Sundsberg, där förbättringen av 
rekreationsmöjligheterna kraftigt anknyter till utvecklingen av 
markanvändningen, grundar sig värdet av och möjligheterna att utveckla 
Porkala i stor utsträckning på naturvärdena och samarbetet mellan 
kommunmarkägarna, föreningarna och aktörerna inom turismbranschen.  
Porkkalan Marina är en central befintlig resurs och plats. Man har dock 
konstaterat att den gällande generalplanen inte i tillräcklig grad möjliggör 
utveckling av service med tanke på livskraften, utan även här behöver man 
mer detaljerad planläggning. Ökning av kommunens markinnehav i 
området skulle främja förutsättningarna för planläggning och utvecklingen 
av området.   

 
 I rekreationsanvändningen av insjöområdena och tillgängligheten i 

allmänhet det finns också utvecklingsbehov och -möjligheter att förbättra 
invånarnas motion i närområden och rekreation. Särskilt i insjöområdet 
längre söderut anvisar de gällande detaljplanerna områden för allmän 
rekreation, men markerna är till många delar fortfarande i privat ägo, eller 
rutter som leder till stränderna och som märkts ut i planen har inte byggts.  

 
 I fråga om turismnäringarna föreslår beredningen att man i 

kommunstrategin som ska uppdateras fäster uppmärksamhet vid 
utnyttjande av besökarpotentialen i rekreationsområdena och stränderna 
samt de mål som möjliggör öppnande av öar och vattentrafiken för 
utveckling av turismnäringen. Satsning på utvecklingen av maritimiteten 
och till exempel utnyttjande av öarnas potential möjliggör mångsidigt 
utvecklingen av företagsverksamheten som anknyter till turism. 
Beredningen föreslår att en vägkarta för turism i Kyrkslätt, där man 
fastställer målen, åtgärderna resurserna och mätarna för den maritima 
turismen i Kyrkslätt, utarbetas som en del av kommunstrategin som ska 
uppdateras.   

 
 För att förbättra tjänsterna för de nuvarande invånarna utnyttjar man 

dessutom besökarpotentialen i rekreationsområdena och stränderna för att 
utveckla en aktivare vardag för invånarna. Kommuninvånare delaktiggörs 
bl.a. i höranden och invånarmöten om planprojekt samt i större omfattning 
bl.a. med hjälp av GIS-enkäter.  

 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 10  25/43 

 
 
 Utveckling av potentialen i de maritima områdena i Kyrkslätt som en del av 

kommuninvånarnas vardag och utvecklingen av maritim turism förutsätter 
inte bara planläggning och markanskaffning, utan också utvecklingen av 
trafikrutterna, kollektivtrafikförbindelserna och rutterna för vattentrafik i 
kommunen samt samarbete mellan de maritima kommunerna i 
huvudstadsregionen. I utvecklingsarbetet beaktas ökning och utveckling av 
tillgängligheten av de befintliga maritima objekten.   

 
 
Kommunfullmäktige 08.4.2019 § 27 
 

De Grönas fullmäktigegrupp i Kyrkslätt lämnade följande motion vid 
fullmäktiges sammanträde 8.4.2019: 

 
”Havsstranden och skärgården är en praktfull och potentiell 
attraktionsfaktor i Kyrkslätt som inte ännu tillräckligt har identifierats och 
utnyttjats som källa för invånarnas välmående och som en del av 
kommunens varumärke. Havsnärheten förverkligas som bäst som en del 
av kommuninvånarnas vardag i form av lättillgängliga rekreationsplatser, 
närnatur och mångsidiga tjänster som stöder sig på strandmiljön och som 
ökar välmåendet. Havsnärheten skapar även nya möjligheter att utveckla 
turismsektorn. 
 
Flera kommuner har identifierat havsnärheten som attraktionsfaktor och 
gått målmedvetet in för att befrämja den havsnära miljöns tillgänglighet. 
 
Vi undertecknade föreslår att man utarbetar en havsstrategi för Kyrkslätts 
kommun enligt Esbos och Helsingfors förebild. I strategin inkluderas utöver 
frilufts- och rekreationsobjekt även närnaturs- och välfärdstjänster och 
näringar som stöder sig på dem. Dessutom förutsätts att invånarna och 
eventuella intressentgrupper som en del av kommunens havsstrategi 
engageras genom en idétävling och kartläggning. Kommunen börjar som 
en del av utarbetandet av strategin befrämja öppning av stränder och 
förhandla med markägarna om metoder med vilka man når målet på ett 
sätt som tjänar alla parter. 
  
Kyrkslätt 8.4.2019” 
 
Motionen hade undertecknats av följande fullmäktigeledamöter och 
ersättare: Sanni Jäppinen, Krista Petäjäjärvi, Saara Huhmarniemi, Maarit 
Orko, Reetta Hyvärinen, Anna Kylmänen, Matti Kaurila, Timo Haapaniemi, 
Ville Salminen, Pekka M. Sinisalo, Susan Honka, Raija Vahasalo, Veikko 
Vanhamäki, Sanna Andersén, Kati Kettunen, Antti Kilappa, Irja Bergholm, 
Noora Piili, Elina Utriainen, Eero Lankia, Antti Salonen, Linda Basilier, Ulf 
Kjerin, Pirkko Lehtinen, Markus Myllyniemi, Jukka Tammi, Pekka Oksanen, 
Johanna Fleming, Outi Saloranta-Eriksson och Minna Hakapää. 

 
Beslut  Kommunfullmäktige beslutade sända motionen till kommunstyrelsen för 

beredning. 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
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Svar på fullmäktigemotion 20/2021: Körsbärspark i Kyrkslätt 
Kommunfullmäktige 11.12.2023 § 107    
676/10.03.01.02/2021  
 
 
Beslutsförslag    
 Kommunstyrelsen ger redogörelsen nedan som svar på fullmäktigemotion 

20/2021 och föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige anser att svaret är 
tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
Behandling Kommundirektör Virpi Sailas och direktör för samhällstekniska väsendet 

Anna-Kaisa Kauppinen presenterade ärendet vid sammanträdet. 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 399  
  
Beredare Underhållschef Annika Selart och kommunträdgårdsmästare Timo Barman 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar ge svaret enligt redogörelsedelen på 

fullmäktigemotion 20/2021 och föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 
anser att svaret är tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 126  
  
Beredare Underhållschef Annika Selart och kommunträdgårdsmästare Timo Barman 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 
 

Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 vikarie chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa 
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar ge svaret enligt redogörelsedelen på 

fullmäktigemotion 20/2021 och föreslå kommunstyrelsen och vidare 
kommunfullmäktige att fullmäktige anser att svaret är tillräckligt och 
motionen slutbehandlad. 

 
Behandling Under diskussionen framställde Antti Salonen följande anvisning: 

Kommuninvånarnas/företagens möjligheter att engagera sig beaktas då 
parken anläggs. 
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 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 10  28/43 

 
 
 
 Ronja Karkinen, Hannu Valtanen, Kim Liljequist, Sanni Jäppinen, Jenny 

Snellman, Kim Åström, Ann-Christine Sved och Teemu Kelkka 
understödde anvisningen. 

 
 Ordföranden konstaterade att anvisningen understöddes enhälligt. 
 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
 
Redogörelse Körsbärsträdens blomningstid är kort, sammanfaller med den varma 

perioden, är bara en vecka lång. Parken kunde till sina konstruktioner och 
till sin växtlighet vara mångsidigare. Underhållstjänsterna föreslår att 
växtlighetsalternativ utöver körsbär kunde vara andra blommande träd, 
t.ex. prydnadsäpple, varvid parkens blomningstid kan förlängas. I 
anslutning till parken kan man dessutom plantera andra träd i japansk 
anda, så som katsura, japansk vingnöt och magnolia.  

 
                                           Kommunaltekniska underhållstjänsterna föreslår att en park med 

blommande träd genomförs som kommunalteknisk investeringsprojekt 
tidigast år 2027. Förslag om läge:                                       

 
                                           Sockenstuguparken, Finnsbackaparken, Kyrkdalsparkens norra område, 

Åängens ängar. 
 
 
Kommunfullmäktige 31.05.2021 § 55  
 
 Fullmäktigegruppen Pro Kyrkslätt / Minna Hakapää, Elina Utriainen, Pekka 

M. Sinisalo, Outi Saloranta-Eriksson, Noora Piili, Antti Kilappa och Anni-
Mari Syväniemi lämnade följande motion vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 31.5.2021: 

 
 ”Parker är en väsentlig del av en trivsam tätort. Pro Kyrkslätt föreslår att 

körsbärsträd planteras i något av Kyrkslätts redan befintliga nio parker eller 
i ett helt nytt parkområde. Detta skulle öka Kyrkslättsbornas trivsel och 
stärka den positiva bilden av kommunen. Projektet kunde genomföras till 
exempel som ett gemensamt projekt för kommunen och kommuninvånarna 
genom att skaffa sponsorer för trädplantorna. 

 
 Körsbärsträd skulle naturligt passa in bland annat i Kyrkdalens park i 

närheten av Köpcentret Kirsikka. 
 
 
 Kyrkslätt 31.5.2021 
 Pro Kyrkslätt” 
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 Utöver av Minna Hakapää, Elina Utriainen, Pekka M. Sinisalo, Outi 

Saloranta-Eriksson, Noora Piili, Antti Kilappa och Anni-Mari Syväniemi 
undertecknades motionen av följande fullmäktigeledamöter: Patrik Lundell, 
Anna-Mari Toikka, Timo Haapaniemi, Irja Bergholm, Marjut Frantsi-Lankia, 
Linda Basilier, Sanni Jäppinen och Anni-Mari Syväniemi.    

   
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade sända motionen till kommunstyrelsen för 

beredning.  
 
 
 Samhällstekniska nämnden 18.11.2021 § 161    
 676/10.03.01.02/2021    
 
Beredare Parkmästare Timo Barman och vik. chef för kommunalteknik Ylva 

Wahlström, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
 De kommunaltekniska tjänsterna konstaterar följande som svar på 

fullmäktigemotionen: 
 
 Grundande av en körsbärspark är en betydande investering, och därmed 

krävs det förhandsplanering för att se till att parken blir livskraftig. För att 
säkerställa ett hållbart slutresultat fordras det jordmåns-
/bördighetsundersökningar av växtunderlaget och jordmånen på den 
eventuella växtplatsen, så att man kan försäkra sig om att växterna har 
förutsättningar för att frodas på det planerade området. 
Iståndsättningsåtgärderna på växtunderlaget baserar sig på  
analysresultaten. Körsbärsparkens gräsmatta ska också planeras med ett 
slitstarkt växt- och växtplatsval som håller stora antal besökare. Det fanns 
ett planteringsområde med några bergkörsbärsträd (Prunus sargentii) i 
Kyrkdalsparken. Området utsattes ständigt för ofog. Man bytte ut träden 
som dött, och de som inte dött med anledning av ofoget, dog av skador på 
grund av fel slags växtunderlag, så som för blött underlag.   

 
 Körsbärsparksplanen kunde inkluderas i något av de följande eventuella 

nya investeringsobjekten så att man redan i planeringsskedet kunde 
beakta växtplatsen och fordringarna på växtunderlaget samt installeringar 
av eventuella bevattningsanordningar för varje träd. T.ex. bergskörsbäret, 
som trivs bäst hos oss av alla de japanska körsbären, är krävande med 
tanke på sin växtplats. Växtplatsen ska vara ljus för att blomningen ska blir 
riklig. 

 
Föredragande Direktör för samhällstekniksa väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 
Beslutsförslag Samhällstekniska nämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen och vidare 

kommunfullmäktige ovanstående svar på fullmäktigemotionen 20/2021:  
Körsbärspark i Kyrkslätt. 

 
 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 10  30/43 

 
 
Behandling Under behandlingen gav Aku Leijala följande förslag om återremittering: 

Att öka delaktighet och gemenskap bland kommuninvånare och företagare 
är mycket viktigt, vilket kunde främjas genom en körsbärspark. Tanken är 
att företag, föreningar och till och med privatpersoner skulle kunna 
sponsorera ett träd till parken så att man skulle ha en skylt under trädet 
som visar vems trädet är. Det finns säkert flera möjliga platser, och 
eftersom man har fått körsbärsparken i Kasberget i Helsingfors att frodas 
och blomstra, skulle man tro att det finns lämpligt bördig mark också för 
körsbärsträd i Kyrkslätt. Bakom kyrkan växer det tydligen också 
körsbärsträd. Förslaget har fått mycket understöd av kommuninvånarna i 
sociala medier. 

 Förslaget understöddes av Ronja Karkinen och Teemu Kelkka. 
 
 Kim Liljequist gav följande klämförslag: Om man överväger att anlägga en 

körsbärspark och beslut om saken fattas (i andra fall än i samband med 
nybyggande), ska planerandet och genomförandet av parken av 
kostnadsskäl förläggas till en sådan tid som Kyrkslätts kommunekonomi 
igen är i balans.* 

 Förslaget understöddes av Aleksander Polkko. 
 
 Ordföranden konstaterade att man ska rösta om återremitteringsförslaget, 

som vunnit understöd. Ordföranden föreslog följande omröstning: 
utgångförslaget är ”ja” och Aku Leijalas återremitteringsförslag ”nej”. 

 
 För utgångsförslaget röstade fem (5): Matti Kaurila, Pekka Jäppinen, 

Aleksander Polkko, Josephine Frimodig och Hannu Valtanen. 
 
 För Aku Leijalas remitteringsförslag röstade sex (6); Jenny Snellman, 

Sanni Jäppinen, Ronja Karkinen, Teemu Kelkka, Kim Liljequist och Aku 
Leijala.  

 
 Ordföranden konstaterade att nej-rösterna vann och 

återremitteringsförslaget vann med rösterna sex (6) - fem (5). 
 Klämförslaget förföll på grund av återremitteringen.   
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade återremittera svaret för beredning. 
 
   
 
 
 
 



 
 Kyrkslätts kommun 
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Svar på fullmäktigemotion nr 24/2021: Åtgärdsprogram för bekämpning av spansk skogssnigel 
Kommunfullmäktige 11.12.2023 § 108    
931/11.00.02/2021  
 
 
Beslutsförslag    
 Kommunstyrelsen ger redogörelsen nedan som svar på fullmäktigemotion 

24/2021 och föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige anser att svaret är 
tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 400  
 
Beredare Miljöchef Anu Hynninen och underhållschef Annika Selart 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar ge svaret enligt beskrivningsdelen som sitt svar 

på fullmäktigemotion 24/2021 och föreslår kommunfullmäktige att 
fullmäktige anser att svaret är tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 127  
  
Beredare Miljöchef Anu Hynninen och underhållschef Annika Selart 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen    
 vikarie chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa 
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar ge svaret enligt redogörelsedelen på 

fullmäktigemotion 24/2021 och föreslå kommunstyrelsen och vidare 
kommunfullmäktige att fullmäktige anser att svaret är tillräckligt och 
motionen slutbehandlad. 

  
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
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 Kyrkslätts kommun 
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Redogörelse Miljöenheten och underhållsenheten inom serviceområdet för 

samhällsteknik har i samarbete gjort upp Kyrkslätts kommuns 
åtgärdsprogram för bekämpning av spansk skogssnigel. 
Åtgärdsprogrammet föreläggs samhällstekniska nämnden för 
godkännande under vårvintern 2024. 

 
 
Kommunfullmäktige 30.08.2021 § 99  
  
 
 
 De Grönas fullmäktigegrupp / Reetta Hyvärinen lämnade följande motion 

vid kommunfullmäktiges sammanträde: 
 
 ”Den spanska skogssnigeln är en skadlig främmande art vars förekomst 

enligt invånares observationer har ökat kraftigt i Kyrkslätt under den 
gångna sommaren. För att främmande arter inte ska sprida sig i Kyrkslätt 
ska kommunen göra upp ett åtgärdsprogram för bekämpning av arten på 
samma sätt som t.ex. gjorts beträffande jätteloka och vresros. 

 
 Den bästa praxisen kan samlas in för åtgärdsprogrammet från andra 

kommuner som har längre erfarenhet av arbetet för bekämpning av 
skadliga arter. Sådana åtgärder kan vara bland annat kartläggning av 
platser där arten förekommer, synlig informationsspridning, instruktion i 
igenkänning av arten och invånarnas deltagande i bekämpningsarbetet. 

 
 Reetta Hyvärinen  
 De Grönas fullmäktigegrupp” 
 
 Förutom av Reetta Hyvärinen hade motionen även undertecknats av 

följande fullmäktigeledamöter: Johanna Fleming, Piia Aallonharja, Kim 
Åström, Martin Valtonen, Kim Liljequist, Jerri Kämpe-Hellenius, Josephine 
Frimodig, Sanni Jäppinen, Marjut Frantsi-Lankia, Liisa Kosonen, Ronja 
Karkinen, Anneli Granström, Katja Ylisiurua och Maarit Orko. 

    
Beslut Kommunfullmäktige beslutade sända motionen till kommunstyrelsen för 

beredning. 
 
 
Samhällstekniska nämnden 18.11.2021 § 163  
 
Beredare vik. chefen för kommunalteknik Ylva Wahlström, miljöchef Anu Hynninen, 

miljöplanerare Merja Puromies, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
 Kommunaltekniska tjänsterna och miljövårdsenheten konstaterar som svar 

på fullmäktigemotionen: 
 
 Den spanska skogssnigeln är en invasiv främmande art som ingår i den 

nationella förteckningen över främmande arter. Enligt lagstiftningen ska 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 10  33/43 

 
 

fastighetens ägare eller innehavare se till att skäliga åtgärder vidtas för att 
utrota eller begränsa spridningen av spanska skogssniglar som 
förekommer på fastigheten, om förekomsten av den spanska skogssnigeln 
eller spridning av den kan orsaka betydande skada för den biologiska 
mångfalden eller medföra fara för hälsa eller säkerhet. På områden i 
kommunens ägo svarar underhållstjänsterna för bekämpningen av 
främmande arter.   

 
 Arten sprids med trädgårdsprodukter som transporteras av människor och 

den spanska skogssnigeln går korta sträckor till exempel från en fastighet 
till en annan.  

 
 Det har inte konstaterats att spanska skogssniglar skulle ha förorsakat 

växtligheten i Kyrkslätts kommuns parkområden nämnvärda skador.  
 
 Underhållstjänsterna har inte vidtagit några särskilda åtgärder mot spanska 

skogssniglar. Spanska skoggsniglar kan förorsaka fastighetsägare förtret 
särskilt när de förekommer i stora mängder. De som använder allmänna 
områden kan uppleva spanska skogssniglar som obehagliga.  

 
 I Kyrkslätts kommun har man vaknat till problem som förorsakats av 

spanska skogssniglar. Bekämpningen av den spanska skogssnigeln i 
Kyrkslätts kommuns område beror i huvudsak på kommuninvånarnas 
aktivitet. Man uppmuntrar kommuninvånarna till självständig bekämpning 
på gårdarna, i trädgårdarna och i allmänna områden. 

 
 I Kyrkslätts kommun startades en tjänst för avhämntning av spanska 

skoggsniglar som samlats med kommuninvånarnas talkokrafter våren 
2021. Ett likadant arrangemang används t.ex. i Borgå. Syftet med 
avhämtningstjänsten är att minska belastningen av den fastighetsspecifika 
avfallshanteringen för aktiva kommuninvånare. Underhållstjänsterna 
avhämtar de samlade sniglarna från överenskommen plats och för dem till 
ändamålsenlig avfallshantering. Kommunens avhämtningstjänst och 
bekämpning av den spanska skogssnigeln på egen hand har tillkännagetts 
bl.a. på kommunens webbplats och på kommunens kanaler i sociala 
medier. Miljövården och underhållstjänsterna ger kommuninvånarna 
handledning och rådgivning i identifiering av invasiva främmande arter och 
hur man på rätt sätt bekämpar dem. 

 
 Miljövårdsenheten och underhållstjänsterna samlar uppgifter om förekomst 

av invasiva främmande arter i Kyrkslätt. I miljövårdsenheten har 
utredningen av förekomster av främmande arter koncentrerat sig på 
jättelokor, som enheten också bekämpat i privatägda områden. I 
kommunen förekommer fortfarande många livskraftiga förekomster av 
jätteloka, som ännu ska bekämpas i flera år. Miljövårdsenhten koordinerar 
upprätthållandet av sidan Invasiva främmande arter på kommunens 
webbplats och utarbetandet av åtgärdsprogrammet ”Utrotning av 
jättelokor”. Det pågående ”Projektet för att bekämpa vresros 2021 i 
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Kyrkslätt” är ett separat projekt som får statsfinansiering och som 
koordineras av underhållstjänsterna. 

 
Föredragande Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 
Beslutsförslag Samhällstekniska nämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen och vidare 

kommunfullmäktige ovanstående svar på fullmäktigemotionen 24/2021: 
Åtgärdsprogram för bekämpning av spansk skogssnigel. 

 
 
Behandling Under behandlingen gav Hannu Valtanen följande förslag till anvisning; 

Kommunen informerar aktivt kommuninvånarna om bekämpning av 
främmande arter. 

 
 Förslaget understöddes av Sanni Jäppinen, Matti Kaurila, Aku Leijala, 

Pekka Jäppinen, Ronja Karkinen, Aleksander Polkko, Kim Liljequist och 
Jenny Snellman. 

 
 Samhällstekniska nämnden godkände enhälligt förslaget. 
   
 Kim Liljequist gav följande klämförslag: Man utreder möjligheten att 

införa/välja en årligen återkommande dag i kalendern för gemensamma 
frivilliga talkon som gäller hela kommunens område, då kommuninvånarna 
tillsammans skulle bekämpa den spanska skogssnigeln och andra 
främmande arter i sin näromgivning. Detta skulle vara verksamhet som 
ökar kommuninvånarnas gemensamma positiva kommunimage och det 
skulle inte få orsaka tilläggskostnader för kommunen. 

 
 Förslaget understöddes av Aku Leijala, Josephine Frimodig och Jenny 

Snellman. 
 
 Samhällstekniska nämnden godkände enhälligt förslaget. 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade 
 
 1 
 föreslå kommunstyrelsen och vidare kommunfullmäktige ovanstående svar 

på fullmäktigemotionen 24/2021: Åtgärdsprogram för bekämpning av 
spansk skogssnigel 

 
 2 
 ge följande anvisning: Kommunen informerar aktivt kommuninvånarna om 

bekämpning av främmande arter. 
 
 
 Samhällstekniska nämnden lade till följande kläm: Man utreder möjligheten 

att införa/välja en årligen återkommande dag i kalendern för gemensamma 
frivilliga talkon som gäller hela kommunens område, då kommuninvånarna 
tillsammans skulle bekämpa den spanska skogssnigeln och andra 
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främmande arter i sin näromgivning. Detta skulle vara verksamhet som 
ökar kommuninvånarnas gemensamma positiva kommunimage och det 
skulle inte få orsaka tilläggskostnader för kommunen. 

 
 
Kommunstyrelsen 30.11.2021 § 545    
931/11.00.02/2021    
 
Beredare vik. chefen för kommunalteknik Ylva Wahlström, miljöchef Anu Hynninen, 

miljöplanerare Merja Puromies, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar  
 
 1 
 föreslå kommunfullmäktige ovanstående svar på fullmäktigemotion 

24/2021: Åtgärdsprogram för bekämpning av spansk skogssnigel 
 
 2 
 antecknar för kännedom samhällstekniska nämndens anvisning i ärendet: 

Kommunen informerar aktivt kommuninvånarna om bekämpning av 
främmande arter. 

 
 3 
 antecknar för kännedom följande kläm av samhällstekniska nämnden: Man 

utreder möjligheten att införa/välja en årligen återkommande dag i 
kalendern för gemensamma frivilliga talkon som gäller hela kommunens 
område, då kommuninvånarna tillsammans skulle bekämpa den spanska 
skogssnigeln och andra främmande arter i sin näromgivning. Detta skulle 
vara verksamhet som ökar kommuninvånarnas gemensamma positiva 
kommunimage och det skulle inte få orsaka tilläggskostnader för 
kommunen. 

 
 4 
 justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 
 
 
Behandling Vik. chef för kommunalteknik Ylva Wahlström presenterade ärendet. En 

diskussion fördes. Under behandlingen gav Saara Huhmarniemi med 
understöd av Marjut Frantsi-Lankia, Anna Aintila, Markus Myllyniemi, Piia 
Aallonharja,  Kim Åström, Anna Sahiluoma, Ville Salminen och Timo 
Haapaniemi följande återremitteringsförslag: ”Motivering: I 
fullmäktigemotionen föreslogs att kommunen gör upp ett åtgärdsprogram 
för bekämpning av spansk skogssnigel. Ur svaret framgår inte om 
kommunen har för avsikt att göra upp en åtgärdsplan eller inte. Anvisning 
för den fortsatta beredningen: Kommunen utreder möjligheterna för att 
göra upp ett åtgärdsprogram för bekämpning av spansk skogssnigel. Med 
hjälp av åtgärdsprogrammet kan man på lång sikt bekämpa den 
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främmande arten, förbättra koordineringen av frivilligarbete och mera 
noggrant övervaka spridningen av spansk skogssnigel på kommunens 
område. Man har god erfarenhet av åtgärdsprogrammen som kommunen 
tidigare har gjort upp för bekämpning av jätteloka och vresros.” 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt återremitteringsförslaget. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade återremittera ärendet för 

tjänstemannaberedning.  
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Kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges sammanträdestidtabell år 2024 
Kommunfullmäktige 11.12.2023 § 109    
690/00.00.01/2021  
 
 
Beslutsförslag    
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige beslutar om 

sina egna sammanträdestidtabeller för år 2024 enligt bilagan. 
 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 04.12.2023 § 427  
  
Beredare Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen,   
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar  

 
1 
godkänna sammanträdestidtabellen för år 2024 enligt bilagan 
 
2 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige beslutar om sina egna 
sammanträdestidtabeller för år 2024 enligt bilagan 
 
3 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Redogörelse Enligt 147 § i förvaltningsstadgan beslutar organen om tid och plats för 

sina sammanträden. 
 

Med tanke på smidigheten i det politiska beslutsfattandet är det viktigt att 
organens sammanträdestidtabeller är synkroniserade. Utgångspunkten är 
att sammanträdesdagen för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen är 
måndag. 

 
 
   
 
 

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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Liitteet / bilagor 

1 Fullmäktiges sammanträdestidtabell 2024 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 99, § 100, § 109 

 

Besvärsförbud 

I beslut, som gäller endast beredning eller verkställighet, får ändring inte sökas 
enligt 136 § i kommunallagen 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 101, § 102, § 103, § 104, § 105, § 
106, § 107, § 108 

 

Kommunalbesvär 

 

  

Anvisning om anförande av kommunalbesvär till Helsingfors förvaltningsdomstol över 
kommunfullmäktiges beslut  

I detta beslut söks ändring genom besvär. Ändring i beslutet får sökas av den som beslutet avser 
eller av den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet (part), och 
kommunmedlemmar. 

  

Besvärsmyndighet 

 

Ändring i beslutet anförs hos Helsingfors förvaltningsdomstol. 

Besvärstid 

 

Besvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av beslutet. 

Delfående  

En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, om inte något annat visas.  
Vid vanlig elektronisk delgivning med partens samtycke, anses parten ha fått del av beslutet den 
tredje dagen efter att meddelandet sändes, om inte något annat visas. 

Vid bevislig delgivning anses parten ha fått del av beslutet vid den tidpunkt som framgår av 
mottagningsbeviset eller vid den tidpunkt som antecknats på ett skilt mottagningsbevis. 

En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter det att protokollet fanns tillgängligt 
i det allmänna datanätet. 

Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet lagts fram ska inte medräknas då tiden för sökande 
av ändring beräknas. Om den bestämda tidens sista dag infaller på en helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julafton eller midsommarafton eller helgfri lördag får besvär 
anföras första vardagen därefter. 

Besvärsgrunder  

Kommunalbesvär får anföras på den grunden att 
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• beslutet har tillkommit i oriktig ordning, 

 

 

• den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina befogenheter eller 

 

 

• beslutet annars strider mot lag. 

Den som anför besvär ska presentera besvärsgrunderna för besvärsmyndigheten innan 
besvärstiden löper ut. 

Besvärsskriftens innehåll 

 

Besvär ska anföras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller kravet på skriftlig form. 

I besväret, som riktas till besvärsmyndigheten, ska uppges: 

 

• det beslut i vilket ändring söks 

 

 

• till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas 

 

 

• de grunder på vilka ändring yrkas. 

 

 

  

I besväret ska anges ändringssökandens namn och hemkommun. Om ändringssökandens talan 
förs av hans eller hennes lagliga företrädare eller ombud eller om någon annan person har avfattat 
besväret, ska även denna persons namn och hemkommun anges. 
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I besväret ska dessutom ingå postadress, telefonnummer och andra behövliga kontaktuppgifter. 
Ifall besvärsmyndighetens beslut kan ges till kännedom som elektroniskt meddelande, begär man 
också att e-postadressen meddelas som kontaktuppgift. 

Ändringssökanden, den lagliga företrädaren eller ombudet ska underteckna besväret. 

Till besväret ska fogas 

• det beslut i original eller kopia i vilket ändring söks genom besvär 

 

 

• intyg över vilken dag beslutet har delgetts eller någon annan utredning över när besvärstiden har 
börjat 

 

 

• de handlingar som ändringssökanden åberopar till stöd för sina yrkanden, om de inte redan 
tidigare har lämnats till myndigheten. 

Inlämning av besvärsskriften 

 

Besvärsskriften ska inom besvärstiden lämnas in till Helsingfors förvaltningsdomstol på adressen: 

Helsingfors förvaltningsdomstol 

Banbyggarvägen 5 

00520 HELSINGFORS 

Telefon: 029 56 42000 (växel), Kundtjänst/registratorskontoret 029 56 42069 

 

Telefax: 029 56 42000 

 

E-post: helsinki.hao@oikeus.fi 

Tjänstetid: 8.00 - 16.15. 

Besvär kan också anföras hos förvaltnings- och specialdomstolarnas e-tjänst på 

adressen https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/ 

  

https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/%23/
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Besvärsskriften kan på eget ansvar sändas per post eller med bud. Besvärshandlingarna ska 
lämnas till posten i så god tid att de hinner fram senast på den sista dagen av besvärstiden före 
ämbetstidens slut. 

På eget ansvar kan besvärsskriften också sändas per telefax eller e-post inom den utsatta 
besvärstiden. En handling som ska sändas inom utsatt tid ska före utgången av den utsatta tiden 
tillställas rättskipningsmyndigheten så att handlingen finns tillgänglig för myndigheten i 
mottagarapparaten eller datasystemet. 

Avgift för behandling av besvär 

Hos den som inleder ett ärende som gäller ändringssökande tas det ut en 

rättegångsavgift i enlighet med lagen om domstolsavgifter (1455/2015). 

Aktuell information om rättegångsavgifterna finns på Domstolsväsendets webbplats   

 

Skadeståndsärenden 

 

Förvaltningsdomstolen prövar inte krav som gäller grund för skadestånd eller skadeståndsbelopp. 
Den behöriga allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller skadeståndskrav. 

Arbetsavtalsärenden 

Förvaltningsdomstolen tar inte besvär, som gäller beslutets stridighet med arbetsavtalslagen, till 
prövning. Den allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller tolkning av 
arbetsavtalslagen.

https://oikeus.fi/tuomioistuimet/sv/index/utrattandeavarendenochoffentlighet/avgifter/rattegangsavgiftervidforvaltningsdomstolarna.html

